
         

Commissie Strategische Opgaven 15 september 2023 

Vragen Inez Flameling en Gerwi Temmink (PvdA-GL) over Brief GS van 11 juli 2023 over gebiedsprogramma 1.0 NPLG - 
358218, agendapunt 4 

Vragen Commissie Strategische Opgaven Antwoorden 

1. Deel 1, hoofdstuk 5 organisatie, blz. 23. Bij het voornemen om de 
provinciale grondbank uit te breiden in nauwe samenwerking met andere 
overheden/belanghebbenden de vraag hoever het staat met de evt. 
mogelijkheid hierbij ook het Franse model toe te passen? Een motie van 
GroenLinks in PS van 22 juli 2022 is hierover aangenomen. Het Franse 
model kan mogelijkheden bieden om i.s.m. het Rijk met voorrang gronden 
in bezit te krijgen voor maatschappelijke grote doelen. Wat is de stand van 
zaken? Nadat deze motie is aangenomen zou GS in overleg gaan met rijk 
en betrokkenen. Zou dit model ook kunnen bijdragen aan de beoogde 
vergroting van de grondbank – en wellicht de ontwikkelingsbank – ten 
behoeve van dit gebiedsprogramma? Graag toelichting. 

Naar aanleiding van de motie is een onderzoek naar de 
(on)mogelijkheden gestart m.b.t. de rol van de overheid op het 
interveniëren op de grondmarkt en het Franse model (SAFER). Op 
korte termijn verwachten wij de resultaten van het onderzoek. 
 
Daarnaast is het Rijk geattendeerd op de mogelijkheid binnen de 
huidige Wet agrarisch grondverkeer (Wag). De Wet agrarisch 
grondverkeer biedt momenteel nog de mogelijkheid voor het Rijk om 
een voorkeursrecht te vestigen ten behoeve van de verwerving van 
landbouwgronden en natuurterreinen (art. 6 Wag). Hiervoor is echter 
wel vereist dat bij algemene maatregel van bestuur wordt aangegeven 
wanneer dit voorkeursrecht geldt en voor welke doeleinden het recht 
wordt gevestigd. Deze wet (en mogelijkheid) komt te vervallen zodra de 
Omgevingswet van kracht wordt. 
 
In het algemeen geldt dat ingrijpen op de grondmarkt de positie van de 
overheid versterkt. Of dit wenselijk is, is een politieke afweging. 

2. Deel 1, hoofdstuk 6, data en monitoring, blz. 25, 26. Het belang van 
gebiedsgerichte data wordt hier duidelijk gemaakt. Kan de beoogde data-
alliantie hierin een rol van betekenis spelen (op den duur)? Hoever staat 
het met de ontwikkeling van die data-alliantie? Wanneer mag/kan PS 
rekenen op nadere informatie hierover? 

Het concept van de data-alliantie bestaat uit twee delen:  
1) specifieke alliantie-samenwerkingen in diverse data-projecten op 
bepaalde onderwerpen en; 
2) de opbouw van een generiek Zeeuws data-fundament.  
Het fundament gaat er voor zorgen dat specifieke data-projecten 
eenvoudiger opgezet kunnen worden, onder de juiste afspraken.  

Wanneer de uitvoering van maatregelen start, is het goed denkbaar dat 
er sprake zal zijn van data-projecten, waarin diverse (Zeeuwse) partijen 
samenwerken.  
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Zo vindt bijvoorbeeld momenteel een verkenning plaats van een data-
samenwerking op het onderwerp Klimaat-labels. Gemeenten en 
Provincie willen samenwerken om inzicht te verkrijgen in klimaatstress 
en adaptatiestrategieën in Zeeland.  
 
Een algemene stand van zaken over de data-alliantie verwachten wij in 
december 2023 te kunnen geven. 

3. Deel 1, hoofdstuk 8, agrarisch natuurbeheer, blz. 39. Voor meer agrarisch 
natuurbeheer blijkt meer ruimte nodig binnen het collectief van 
Poldernatuur Zeeland. Hoe wordt die ruimte thans geconstrueerd? 
Waardoor wordt die gewenste groei naar die benodigde ruimte 
belemmerd? Van binnen en/of buiten Poldernatuur? 

Op dit moment mag het collectief een deel van het subsidiebedrag voor 
agrarisch natuurbeheer inzetten voor zogenaamde transactiekosten 
(kosten om het werk te kunnen uitvoeren). De huidige capaciteit van het 
collectief is beperkt omdat Zeeland maar een bescheiden deel van het 
landelijk beschikbare budget krijgt toegewezen. Er wordt nu veel 
gewerkt met vrijwilligers en ingehuurd personeel.  
Om een substantiële groeit van het agrarisch natuurbeheer door heel 
Zeeland te bewerkstelligen, met betrokken partijen benodigde 
gebiedsprocessen uit te voeren en de deelnemende agrariërs goed te 
begeleiden bij de uitvoer van beheermaatregelen, is het noodzakelijk 
voor het collectief om haar uitvoeringscapaciteit te vergroten. 

4. Deel 1, hoofdstuk 8, natuurnetwerk Zld, blz. 42. Het kaartje is niet te lezen. 
Nog een betere versie beschikbaar? 

Dit betreft een kansenkaart van de Bosvisie, op 
https://www.zeeland.nl/sites/default/files/digitaalarchief/ZEE2100044.pdf 
vindt u de Zeeuwse Bosvisie, pagina 104 en 105 betreft de 
kansenkaart. 

5. Deel 2, hoofdstuk 4 Water en bodemsturend, verziltende gebieden blz. 21 
ev. Enerzijds wordt erkend dat verzilting steeds verder oprukt, anderzijds 
wordt belang benadrukt van voldoende zoet water, o.a. ook voor 
Tholen/Reimerswaal. Hierbij speelt Volkerak Zoommeer rol. Kan GS 
weergeven wat de stand van zaken is in het overleg met het Rijk over de 
beslissing of het VZM zout gaat worden (zoals gepland) of toch zoet blijft? 
In het verlengde hiervan: hoe staan de afspraken met Brabant over 
benutten Roode Vaart voor aanvoer zoet water? Zijn/worden hier 
wijzigingen in voorzien gezien de sturing op water en bodem? 

In november 2020 heeft de Tweede Kamer een motie aangenomen (nr. 
521, ingediend door Stoffer, SGP) met als strekking dat het Volkerak-
Zoommeer zoet dient te blijven. De regering heeft die motie niet 
ontraden, maar zich gevoegd naar het oordeel van de TK. Daarmee is 
de facto afgezien van het voornemen het meer weer zout te maken en 
wordt het handelingsperspectief bepaald door de zoete referentie. 
 
Aanvoer van zoet water via de Roode Vaart was een maatregel 
gekoppeld aan het weer zout maken van het Volkerak-Zoommeer. Nu 
daar vanaf is gezien, is ook de doorvoer via die Roode Vaart naar 
Tholen en Sint Philipsland van de baan. Er is geen relatie tussen deze 

https://www.zeeland.nl/sites/default/files/digitaalarchief/ZEE2100044.pdf
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externe aanvoeroptie en de leidende principes van Water en Bodem 
Sturend. 

6. Deel 3, hoofdstuk 2, akkerbouw blz. 5. Waarom staat hier alleen dat een 
koppeling betere beschikbaarheid zoet water goed is voor de 
akkerbouw?  Toch ook voor de natuur met het oog op karakteristieke 
Zeeuwse soorten, al of niet voortkomend op akkerland?   

Er is een directe koppeling gemaakt tussen zoetwater maatregelen en 
het agrarische maatregelenpakket. Dit in verband met de financiering 
van de maatregelen. Op pagina 43 kunt u lezen dat biodiversiteit zeker 
meegenomen wordt. Ook in andere delen van het gebiedsprogramma 
wordt met een betere beschikbaarheid van zoet water de link gelegd 
met natuur. 




